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AZ UTOLSÓ IDŐK 7. – Jelenések könyve 2-3. fejezet 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2021. 08. 08. 
 
Készen áll-e a szívetek arra, hogy befogadjátok az üzenetet? Hisszük, hogy ma az Úr fog 

szólni hozzánk. Egy nagyon izgalmas könyvet tanulmányozunk, a Jelenések könyvét. Ez egy 
apokaliptikus könyv, két ilyen könyv van a Bibliában, az egyiket az Ószövetségben, Dániel 
könyvében találjuk, a másik pedig a Jelenések könyve. Ez az egyik legcsodálatosabb könyv, 
ami kijelenti az Úr Jézus Krisztus második eljövetelét, és az idők végi történéseket, illetve 
azoknak a beteljesedését is, amit már Dániel és több más próféta által Isten kijelentett az utolsó 
időkorszakra vonatkozólag. Bár az ószövetségi próféták nem látták ezt a gyülekezeti korszakot. 
Ez az a királyság, amiről Jézus beszélt, hogy ez nem láthatólag fog eljönni, hiszen nincs fizikai 
királyunk még, de majd lesz, mert el fog jönni Isten valódi királysága is, az ezeréves millenni-
um, ahol valóban lesz a Jézus király, és vele együtt fogunk uralkodni. Jézus azt mondta, hogy 
Isten királysága nem szemmel láthatólag jön el, nézzük is meg, mert ott van egy fordítási 
probléma, ami nagyon sokakat félre visz. Itt a farizeusok kérdezték Isten országáról az Urat. 

Lukács 17,20. 
20. Megkérdeztetvén pedig a farizeusoktól, mikor jön el az Isten országa, felele nékik 

és monda: Az Isten országa nem szemmel láthatólag jön el. 
Nagyon sokan egy-egy igeversből olyan következtetéseket vonnak le, és tanításokat építe-

nek rá, hogy Isten országa nem is látható ország. Jézus is tanította imádkozni a tanítványait, és 
van egy olyan rész, hogy: Jöjjön el a te országod, és legyen meg a te akaratod. Bár azt 
mondják, hogy ez az imádság már idejét múlt, ószövetségi imádság. Nem igaz, mert a fizikai 
királyság még nem jött el. Eljött egy szellemi királyság, amiben most vagyunk, ahol Jézus ott 
ül az Atya trónján, és mi királyokká és papokká tétettünk. De jelenleg ez nem egy földi 
királyság, hanem egy mennyei királyság. Erről nem túl sok tanítás hangzott el, de fogunk egy 
kicsit többet beszélni róla, mert sok zavar van e körül. Sajnos vannak olyan nem keresztény, 
nem zsidó gyülekezetek, akik Isten királyságáról tanítanak, és Isten királysága kizárólagos 
örökösének saját magukat nevezik meg, holott ez az ígéret a zsidóknak adatott, illetve nem 
csak a zsidóknak, hanem a keresztényeknek is. Hiszen Isten fizikai királysága még nem jött 
el. De el fog jönni. Ez körülbelül ezer év, és még mindig e nem a vége. Ez még mindig egy 
átmeneti időszak. A tanítványok mit vártak? Lapozzunk az Apostolok cselekedetei 1,6-ra, 
nézzük meg, hogy ne én szóljak, hanem az Ige szóljon, sokkal hitelesebb,  

Apostolok cselekedetei 1,6. 
6. Mikor azért azok egybegyűltek, megkérdék Őt, mondván: Uram, avagy nem ez idő-

ben állítod-é helyre a királyságot Izraelnek? 
Itt Jézus választ adott nekik. Jézus tanítványai, akik vele voltak, mit vártak? Egy királysá-

got. Azt a királyságot, amit a próféták megígértek, hogy maga Jézus fog beülni a Dávid trón-
jára. Ez a királyság megtörtént már? Nem, nem történt meg, hanem az Úr fogja helyreállítani. 
Jézus meghalt értünk, kifizette a bűneink árát, fölment a mennybe, és ott ül az Atya jobbján. 
Ő győzött, és most vagyunk abban a korszakban, amiről Jézus beszélt a tanítványoknak, 
vagyis ez a láthatatlan királyság. Ez az a gyülekezeti korszak, amit nem láttak az ószövetségi 
próféták. Prófétáltak az ezeréves millenniumig, de annak a végét sem látták már, mert azután 
fog eljönni a vég. Keresztényeknek arról beszélünk, hogy meghalunk és a mennybe megyünk, 
és ez így is van, így történik minden hívővel, aki az Úrban elhunyt, de a végleges otthonunk 
nem a mennyben lesz. Itt, ebben a körben talán tudja mindenki, hogy vissza fogunk jönni az 
Úrral, és amiről a tanítványok ott beszéltek Jézussal, az az ezeréves királyság fog eljönni. 
Erről elég sokat beszél a Biblia, majd meg fogjuk nézni ezeket a részeket.  

Ott tartottunk, hogy a tanítványok egy fizikai királyságot vártak. Menjünk vissza egy kicsit 
még mindig a Lukács 17-be. 
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Lukács 17,21. 
21. Sem azt nem mondják: Ímé itt, vagy: Ímé amott van; mert ímé, az Isten országa 

tibennetek [helyesen tiköztetek] van. 
Ez a mi fordításunk, de sajnos ez a fordítás nem jó. Ha megnézzük az eredetit, nem lehetett 

őbennük Isten királysága, hiszen ők még meg sem voltak váltva. Amikor a Bibliát olvassuk, 
akkor nagyon fontos, hogy megnézzük a szövegkörnyezet, az írás köré csoportosuló szövege-
ket és azokra vonatkozó más szövegmagyarázatok. Nagyon sok ember kiemel egy-egy ige-
verset a Bibliából és arra fölépíti a saját elméletét. De meg kell néznünk az összes többi 
igeverset, össze kell hasonlítanunk több dolgot, hogy Jézus kinek mondja. Kikkel beszélget itt 
Jézus? Itt ezen a ponton a tanítványoknak még fogalmuk sincs a gyülekezeti korszakról. Ne 
felejtsétek el, hogy ők zsidók, és Jézussal voltak. Jézus itt már meghalt és föltámadt. Sőt, 
negyven napig a tanítványokkal volt, és Isten királyságáról tanította őket. Megkérdezik a 
mennybemenetele előtt, hogy most állítja-e fel Izráel királyságát.  

Ő világosan válaszol: Isten országa nem tibennetek, hanem tiköztetek van. Hiszen ki volt 
köztük? Maga a király.  

De mi történt Izrael népével? Elutasította, nem fogadta el a királyt, és Isten országa nem 
tudott így helyreállni. Nagyon sok helyen, sokféle módon utasítja el Izrael a megváltóját, a 
Messiását, hiszen azokból a jelekből, azokból a csodákból, amiket az Úr tett, a kor vezetői 
pontosan tudták, hogy Ő a Messiás. Jézus olyan jeleket, olyan csodákat tett, amiről előre 
megírták a próféták, előre kijelentette Isten, hogy azt a Messiás meg fogja tenni. Nincs a 
világon olyan vallás – megjegyzem, a kereszténység nem vallás –, ahol vannak próféták. Nem 
találsz ilyet a buddhizmusban, nem találsz ilyet az iszlámban, nem találsz ilyet semmilyen 
vallásban, ahol Isten előre kijelentett dolgokat, és beteljesedett próféciák lennének. Ez 
egyedül Isten népének adatott meg, az ószövetségi népnek illetve az újszövetségi népnek, a 
Krisztus Testének, a láthatatlan gyülekezetnek, ennek a mennyei királyságnak.  

Amikor azt imádkozzuk, hogy jöjjön el a Te országod, legyen meg a Te akaratod, mi-
képpen a mennyben, úgy a földön is, itt két dolog van. Az egyik, ami már beteljesedett, a 
szellemi királyság, amiben most élünk. A Jelenések könyvének pontosan ez a vázlata, amit a 
múlt alkalmon felolvastam, hogy: írd meg, amiket láttál, amik vannak, és amik vannak – az a 
gyülekezeti korszak. Erről a hét gyülekezetről olvasunk. Írt Pál apostol is, Péter apostol is 
leveleket. Ezek a levelek mind a gyülekezeteknek szólnak. Mert a gyülekezet jelenleg az 
igazság oszlopa, a Krisztus Teste, ahogy a múlt héten is már említésre került. 

Isten valódi királysága helyre fog állni. Izrael népe elutasította a megváltóját, pedig fel 
kellett volna, hogy ismerjék. Mindig jeleket kértek Jézustól, de Ő azt mondta, hogy nem 
adatik nektek jel, hanem a Jónás próféta jele adatik nektek. Azt is visszautasították. Jézus 
feltámasztotta Lázárt, olvassuk a János 11-ben. Jónás három napig volt a cethal gyomrában. A 
zsidók ott voltak, és látták. Egy háromnapos halottat támasztott fel. Erre mi volt a zsidók 
válasza? Most már meg kell ölni! Nem tagadhatjuk le! – és akkor Kajafás főpap mondott egy 
próféciát, Jobb, ha egy ember hal meg a népért, mint hogy az egész nép elveszik. Ez egy 
prófécia volt. Hiszen előre megíratott, hogy a Messiásnak, a Megváltónak meg kell halni. Mert 
a Megváltó, a Messiás halála nélkül nincs üdvösség, nincs örök élet, és nincs Isten királysága.  

Mi ehhez a királysághoz már csatlakoztunk. Akik Jézussal élő kapcsolatba kerültek, 
újjászülettek, akik befogadták Őt, és nem utasították el, ők ennek a királyságnak már most az 
állampolgárai. Tehát mi már most keresztények, hívők, állampolgári jogot szereztünk az 
ezeréves királyságba is. Sajnálattal hallok olyan tanításokat is, hogy mi keresztények nem 
leszünk ott az ezeréves királyságban. Akik ezt állítják, még nem olvasták el a Jelenések 5. 
könyvét! Csak egyetlen igevers, ami ennek a hamis állításnak a koporsójába a legutolsó 
szöget beleveri. Itt még nem tartunk a Jelenések könyvében, de nézzük meg, hogy mi történt.  

Jelenések 5,10. 
10. És tettél minket a mi Istenünknek királyokká és papokká; és uralkodunk a földön. 
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Hol fogunk uralkodni? Jézussal fogunk uralkodni az ezeréves királyságban. Olvastuk azt is 
a Jelenések 14-ben, hogy boldogok, akik az Úrban haltak meg. Jézus is tanítja, a Thessza-
lonikai levél is írja az első részben, hogy akik meghaltak, nem fogják megelőzni, vagy mi 
élők, akik még nem haltunk meg, nem fogjuk megelőzni azokat, akik meghaltak az Úrban, 
mert föl fognak támadni. Meg fogjuk kapni a megdicsőült testünket, és az Úrral fogunk 
visszajönni, uralkodni fogunk a fizikai királyságban ezer évig. És ez még mindig nem a vég! 
Hiszen ha megnézzük az ezeréves királyságot, ott még mindig lesz halál. Beszél róla a Biblia, 
hogy amikor majd az ördög meg lesz kötözve, ott is lesz halál, viszont nagyon sok százéves 
ember még fiatalnak fog számítani. Ott is lesznek olyan emberek, akik még nem születtek 
újjá, hanem élnek a királyságban, oda fognak születni emberek. Hogy mit fogunk ott csinálni, 
nem tudom, de szerintem hirdetni fogjuk nekik a Krisztust, hirdetni fogjuk az evangéliumot, 
lesznek olyan emberek, akik ismerik a királyt, hiszen Ő fog uralkodni. Igazság lesz, ez lesz az 
egyetlen igazságos uralom a földön. Visszakerülnek azok az édeni állapotok, amiket Isten a 
kertbe tervezett. Igazság lesz a földön, mert egy igazságos király fog uralkodni.  

Ez addig nem fog megtörténni, amíg Jézus királysága el nem jön. Ennek a királyságnak a 
letéteményesei azok, akik jelenleg a Krisztus Jézusban vannak, illetve a nagy nyomorúság 
időszaka alatt nagyon sok zsidó fog megtérni, újjászületni, hiszen folyamatosan lesz hirdetve 
az evangélium. A gyülekezeti korszak az elragadtatással fog véget érni. Le fog zárulni egy 
korszak. Ez a láthatatlan királyság, amiről a Lukács 17-ben olvastunk, egyszerűen meg fog 
szűnni, a gyülekezet kivétetik a földről, és ezért van szükség arra, hogy Isten elpecsételjen 
144 ezer zsidó evangélistát, akik fogják hirdetni az evangéliumot is a nagy nyomorúság 
időszaka alatt. Maga a Szent Szellem itt lesz, de a Szent Szellem temploma, aki mi vagyunk, 
mi ki leszünk innen vétetve. Először nem az antikrisztus bélyege vagy a pecsétje fog jönni, 
hanem előbb elpecsétel Isten 144 ezer zsidó prófétát. Ezek nem Jehova tanúi, akik maguknak 
vindikálják azt a jogot, hogy ők Isten királyságának az örökösei. Nagyon nagy kárt okoztak a 
fejekben azzal, hogy azt mondták, ők fogják uralni a királyságot. Semmilyen ígérete, semmi-
lyen bibliai alapja nincs senkinek, csak annak, aki test szerint zsidó, vagy pedig befogadta az 
Urat és keresztény.  

A Biblia három nációt említ ezen a földön: vannak a zsidók, vannak a görögök és van Isten 
gyülekezete. Olvassuk az 1Korinthusi levélben, hogy meg ne botránkoztassatok sem zsidókat, 
sem görögöket, sem pedig az Isten gyülekezetét. Vannak a pogányok, akik a görögök, vannak 
a zsidók, akiknek adatott az ígéret, és vannak azok, akik a gyülekezethez tartoznak, a Krisztus 
Testéhez. Ez a királyság el fog jönni, és még nem ez a vége, mert a királyság után az ördög 
végképp likvidálva lesz, megszűnik az egész csapatával együtt. Nem tudom, majd mi lesz 
azokkal, akik a szivárványos „sátán” meg „sátán, szeretlek” felirattal vonulnak. Elolvashatják 
a Jelenések könyvének a végén, hogy a gazdájukkal együtt mennek az örök gyötrelemre. 
Pedig Istennek nem ez a terve velük! Nekik is ott van a lehetőség arra, hogy megtérjenek, 
hogy újjászülessenek. Egy pogánynak nem megtérni kell, megtérni kereszténynek kell, egy 
pogánynak újjá kell születnie. Egy pogány embernek újjá kell születnie, új teremtéssé kell 
válnia! Egy ördögi, bukott ádámi természetű embernek krisztusi természetűvé kell válnia! 
Eggyé kell, hogy váljon Krisztussal. És így jön az idők vége.  

Egy kicsit ez felvezető volt a gyülekezetekhez. Szeretném, ha látnánk, hogy jelenleg a 
gyülekezeti korszakban élünk. Istennek terve van a gyülekezettel. Nem véletlen, hogy ponto-
san a Jelenések könyvének a legeslegelején ír a hét gyülekezethez. Az efézusi gyülekezetről 
beszéltünk a múlt alkalommal. Tudjuk azt, hogy amikor elkezdték üldözni a jeruzsálemi 
tanítványokat, akkor ők szétszóródtak, és elmentek olyan területekre, ahol tudták hirdetni a 
Krisztust. Üldözte őket leginkább a vallás, a zsidók, akik visszautasították úgy a Messiásukat, 
mint a Messiásuk követőit. Ne felejtsétek el, hogy ez csak egy része volt a zsidóságnak, 
hiszen az első tanítványok zsidók voltak! Ha elolvassuk az Apostolok cselekedetei 10. részét, 
akkor láthatjuk azt, hogy a zsidók döbbenten tapasztalták, hogy a pogányokra is kitöltetett a 
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Szent Szellem, hogy a pogányok ugyanúgy elfogadták az Urat, ugyanúgy megkeresztelkedtek 
Szent Szellemmel, ugyanúgy rájuk szállt a Szent Szellem, és ugyanúgy szóltak nyelveken. 
Akkor fedezték föl, hogy az üdvösség nem csak a zsidóké. Valójában az Ábrahámnak tett 
ígéretek kiteljesedtek a pogányokra is. Onnantól kezdték el a pogányoknak hirdetni az evan-
géliumot, akik test szerint nem zsidónak születtek.  

Tehát a zsidók nagy része elutasította a Megváltóját, és a Máté 12-ben egy nagyon érdekes 
beszélgetés történt Jézus meg a farizeusok között. Mert odahoztak egy néma ördöngöst és 
Jézus kiűzte belőle az ördögöt. Ez is egy jel volt a zsidóknak. A zsidó ördögűzés egyébként 
volt Krisztus előtt is. Úgy űzték ki az ördögöt, hogy megkérdezték a démon nevét. Meg-
kérdezték a démont, és az a megszállt ember hangján keresztül szólt. Valószínűleg majd az 
antikrisztus képe is így fog beszélni, ez így nincs leírva, de elképzelhető az is, vagy 
valamilyen technikai segítséggel. De a lényeg az, hogy akkor ezek a zsidó ördögűzők kiűzték 
belőle azt a démont. Igen ám, de bajban voltak a zsidók, mert azzal az ördöngössel, amelyik 
néma volt, nem tudott beszélni, azzal nem tudtak mit kezdeni. Ez előre le van írva, hogy ezt 
csak a Messiás fogja tudni kiűzni. Amikor Jézus kiűzte ezt a néma ördögöt, akkor meglepőd-
tek a zsidók. Akkor tudniuk kellett, hogy ez csak a Messiás lehet! Az emberek mondták, hogy 
mi van, itt a Messiás? Hiszen olyan dolgokat tesz, amiről a próféták megjövendölték, hogy a 
Messiás fogja tenni! Ennek ellenére a zsidók mégis elutasították. Kitaláltak valami mesét. 
Valamilyen hazugsággal meg kellett magyarázni ezt a csodát. Biztos a Belzebub által űzi ki 
őket! És ekkor mondta Jézus: Vigyázzatok, minden bűn és káromlás megbocsáttatik, még ha 
valaki az ember Fia ellen szól, az is, de aki a Szent Szellemet káromolja, sem most, sem ezen 
a világon meg nem bocsáttatik!  

Beszél Jézus arról, amikor kisöprik a házat, és egy gonosz szellemet kiűznek, de ha az a 
ház továbbra is felékesítve, üresen marad, akkor vesz hét gonosz szellemet, és még rosszabb 
lesz annak a háznak a sorsa, mint volt. Itt gyakorlatilag Izraelről beszélt. Izrael elutasította a 
Megváltóját. Elutasította a Szent Szellemet, kisöpörte a házat, és valóban sok megpróbáltatása 
lett. Beszéltük korábban már az asszír fogságról, a babiloni fogságról, és sok más megpróbál-
tatás is érte Izrael népét, de mi történt, miután a Messiásukat utasították vissza? 70-ben Titusz 
lerombolta a templomot. A zsidó vallás központja volt az a templom, hiszen Isten Szelleme 
ott lakott közöttük. Az egy más kérdés, hogy Jézus kereszthalálakor Isten Szelleme kijött, és 
többet Isten nem fogadott el áldozatot. De mi történt utána? Szétszóródtak az egész világban. 
Babilonból visszajöttek hetven év után. Aztán mi történt? El lettek űzve. Azért mondta Jézus, 
hogy majd figyeljétek a jeleket, amikor majd a fügefa elkezd zöldellni, akkor már valószínű 
elérkezett az idő! Itt van, amikor Isten összegyűjtötte a zsidókat mindenhonnan. Ez már az 
utolsó idők egyik jele.  

Az utolsó idők eseményei nem egy perc alatt fognak megtörténni. Nem úgy lesz, ahogy 
sok keresztény gondolja, hogy megjelenik az antikrisztus, másnap békeszerződést köt a zsi-
dókkal, és akkor három és fél év után beül a Szentek Szentjébe. Lesznek itt azért előzmények 
még. A Biblia beszél ezekről. Most éppen a Góg és Magóg háborúját tanulmányozom. 
Például erről nem hallani tanításokat, pedig az Ezékiel 38-39. fejezet erről szól, hogy északról 
a zsidó népet egy támadás fogja érni. Ezt nem tudjuk, hogy mikor fog történni pontosan, 
valószínűleg az antikrisztus megjelenésekor, amikor eljön először fehér lovon, ezt az első 
pecsét felnyitásánál a Jelenések könyvének a 6. rész 1. versében olvassuk. Az a fehér lovas 
nem Jézus! Bár korona van a fején, de azt a koronát nem Isten rakta a fejére, hanem saját 
maga. Az antikrisztus meg fog jelenni, és utána meg fog jelenni a vörös ló, ami háborút jelent, 
a fekete ló, ami az éhséget jelenti, aztán a sárga ló, tehát egyik sem Oroszország, vagy Kína. 
Ezek a pecsétek feltörésekor meg fognak jelenni, de nem tudja senki az idejét. 

Aki itt pontos időt tud mondani, attól gyorsan szaladj el! Nem határozza meg a Biblia 
ennek a pontos idejét, de ez egy nagyon rövid háború lesz és az Antikrisztus valójában majd 
így tud hatalomra kerülni, és így fog előjönni a tíz nemzet. Ahhoz meg kell, hogy történjen 
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előbb az elragadtatás. Nagyon fontos, hogy minden világi hadsereg, minden nagyon erős 
világi hatalom meg kell, hogy gyengüljön, különben a tíz nemzet királysága és az antikrisztus 
birodalma, ami személy szerint az antikrisztus, nem csak az antikrisztus szelleme, ami eljött 
és ebben a világban van, hanem a valódi antikrisztusi hatalom is elő tudjon jönni. Előtte jön 
majd egy globalizáció, és most ennek az idejét látjuk. Látjuk, hogy globális hatalmak, 
antikrisztusi, ördögi erők próbálnak meg a népekre, a nemzetekre nyomást gyakorolni, és 
ennek az ideje egyre inkább itt van. Vannak olyan világ problémák, amik vagy gerjesztettek 
vagy mesterségesen előállítottak, amik mögött sátáni erők, sátáni hatalmak  állnak. Ezek a 
globális erők elő fognak jönni. A jelenlegi nagyhatalmak, Amerika, esetleg a volt Szovjetunió 
utódállamai, és vannak ott még arab nemzetek is, valamilyen oknál fogva ezek le kell, hogy 
gyengüljenek, hogy az antikrisztus világuralomra tudjon törni. Azt is mondják, hogy az anti-
krisztus hatalma csak részleges lesz. Igen, egy bizonyos körből fog eljönni, de hatással lesz az 
egész világra. Ez egy előkép, nem megyek bele, mert akkor messzire kerülök a gyülekezetektől.  

A gyülekezeteknek írta az Úr a levelet és világosan elmagyarázta, hogy Ő milyennek 
szeretné látnia gyülekezeteket. Mi az, amit Jézus fontosnak tart a gyülekezetekben, és ez 
minden hívőt érint. Minden egyes hívő elkötelezett tagja kellene, hogy legyen Jézus szerint 
valamely keresztény gyülekezetnek, hiszen Isten az Ő népének ellátását a kapcsokon, a 
köteléken keresztül tervezte. Isten a gyülekezetet elrendelte és fontos, hogy valaki elköte-
leződjék. Ezt meg kell, hogy tegyük, ezt mindenkinek saját magának kell megtennie. 

Jelenések 1,19. 
19. Írd meg, amiket láttál és amik vannak és amik ezek után lesznek: 
Ez a parancs Jánosnak: Írd meg! Az Úr nem akarja eltitkolni a Jelenések könyvét a hívők 

előtt, sőt azt mondja, hogy áldott, aki olvassa, áldott, aki hallgatja és áldott, aki megcselekszi 
e prófétálásnak beszédét. Isten nem akarja, hogy az áldásoktól megfosszuk magunkat, és a 
Dániel könyvének 12. fejezetében, az utolsó részben is azt mondta az Úr, hogy pecsételd be 
ezt a könyvet, majd nagyobb lesz a tudás és olvasni fogják. Azt is írja ott az Írás, hogy az 
értelmesek meg fogják érteni. Valóban a világ elől el van rejtve, de kik az értelmesek? Azok, 
akikben a Krisztus értelme van. Nyugodtan mondhatod, hogy én vagyok! – és semmiféle 
beképzeltség nincs ebben meg önteltség, hanem ez egy teljes igazság. Én vagyok az, mert 
bennem a Krisztus értelme van! Azt mondja János az első levelében, hogy a kenet bennetek 
van és mindent tudtok. Nem azért, mert mi magunk olyan szuperek lennénk, vagy olyan 
különlegesek lennénk, a mi különleges voltunkat Isten adja a Szent Szellem által, és nem 
magunktól vagyunk azok, akik vagyunk. Ezért mondja Pál apostol, hogy minden dicsekvés 
kirekesztetett. Most már aztán tényleg annyi mindent hoz föl az Úr, ez biztos a ti imátok miatt 
van, úgy hogy ne engem okoljatok.  

1Korinthus 1,31. 
31. Hogy, amint meg van írva: Aki dicsekedik, az Úrban dicsekedjék. 
Tehát nem dicsekszünk. Sokszor hallunk dicsekvő keresztényeket, amikor kérjük, hogy 

tegyen bizonyságot, akkor dicsekszik. Ilyenkor mivel dicsekszik? Saját magával. Egyébként a 
2Korinthus 10-ben is hasonlóan van meg írva. 

2Korinthus 10,17–18. 
17. Aki pedig dicsekszik, az Úrban dicsekedjék. 
18. Mert nem az a kipróbált, aki magát ajánlja, hanem akit az Úr ajánl. 
Előfordult már, hogy kértünk embereket, tegyenek bizonyságot és miről beszéltek? Arról, 

hogy ők mit tettek. Bocsánat, de ez nem bizonyság, ez dicsekvés! Nem akartam udvariatlan 
lenni, hogy leállítsam, hogy hagyd abba a dicsekedést, inkább Jézusról beszéljünk! Mi, a 
Jézus bizonyságtevői nem arról beszélünk, hogy mi mit tettünk, mi mekkorák vagyunk, mi 
milyen hatalmasak vagyunk, nekünk milyen ajándékunk van, hiszen semmink nincs, amit 
nem úgy kaptunk volna, ami a miénk lenne. Hanem kivel dicsekszünk? Egyedül az Úr Jézus 
Krisztussal, nincs másban dicsekvésünk! Épp ezért a hívő az Úr Jézusra mutogat, az Úr 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 

Jézusról tesz bizonyságot és arról, amit Isten cselekszik. Nem azt, hogy mi mekkora 
hatalmasak vagyunk, és lehet látni, hogy dagad a büszkeségtől a melle. Elvette a jutalmát, erre 
mondják. A farizeusok tették ugyanezt, magukkal dicsekedtek, hogy mi milyen szuperek 
vagyunk, mi mit teszünk, mi mit csinálunk, mi már milyen hatalmasak vagyunk. Ha ilyet 
hallasz, akkor csak egyszerűen felfuvalkodott személyekről van szó, éretlen keresztényekről 
és van, aki több mint harminc éve keresztény. Erre mondják, hogy huszonkilencet nyugodtan 
letagadhat! Ez van.  

Megint a Jelenések könyvének rugaszkodok neki, úgyhogy lelepleződik ez a könyv, 
felfedődik előttünk, mert egyszerűen megfejtjük és egyszerűen érteni fogjuk, mert az 
értelmesek értik. Ezek pedig mi vagyunk, a Krisztus Teste, a Krisztusban hívők, akikben a 
Krisztus értelme, akikben a Szent Szellem van. Isten Szelleme nekünk ezt ki fogja jelenteni.  

Jelenések 1,19. 
19. Írd meg, amiket láttál és amik vannak és amik ezek után lesznek: 
Amiket látott, azt az első részben leírta, Jézust, aki jár a hét gyertyatartó között és a 

kezében van a hét csillag. Ő az, aki elmondja, hogy hogy szeretné látni a gyülekezetet. A múlt 
alkalommal az efézusi gyülekezetet megnéztük. Nagyon sokan tanítják azt, és talán van benne 
némi igazság, hogy ez a hét gyülekezet akár ilyen gyülekezeti korszakok is lennének. Vannak, 
akik az efézusi gyülekezetet a legelső ősgyülekezetnek aposztrofálják, és azt mondják, hogy 
az efézusi gyülekezet az első gyülekezeti korszak, az őskeresztények, az ősgyülekezet. 
Valóban, ha kivetítjük azt a térképet, látjuk, hogy ez Törökország területén volt, Kis-
Ázsiában, egymástól nem messze. Ott van Efézus fölfelé északra, ha megyünk tovább, az 
Égei tenger öblénél Szmirna, tovább északra Pergámum, és így van sorban. Délkeletre van 
Thiatira, Szárdisz, Filadelfia, és a laodiceai gyülekezet, amelyre azt mondják sokan, hogy a 
mostani gyülekezeti korszakra jellemző gyülekezeti korszak. Én nem magyaráznák bele ilyet, 
azt mondom, hogy minden az egész üdvtörténet alatt, amit eddig megéltünk, mind a hét 
gyülekezet jellemzője jelen volt mindig és jelen van ma is. Ma is vannak filadelfiai 
gyülekezetek és vannak laodiceai gyülekezetek, meg vannak efézusi gyülekezetek is. Ez az 
egész üdvtörténeti korra vonatkozik mindaddig, amíg ez a korszak le nem zárul.  A 
gyülekezeti korszak, ez az úgynevezett láthatatlan királyság, ami jelenleg egy szellemi 
királyság, e le fog zárulni az elragadtatással, amikor az Úr eljön és kiveszi a népét. Úgy jön el, 
mint a tolvaj, nem látja mindenki. Kiveszi a gyülekezetet, ez egy természetfeletti dolog lesz, a 
Thesszalonikai levélben is sok helyen olvassunk erről. Utána pedig megkezdődik az a rész, 
amiről úgy olvasunk a Jelenések könyvében: amik ezek után lesznek. Most azzal 
foglalkozunk, hogy mik vannak.  

Jelenések 2,8–9. 
8. A smirnabeli gyülekezet angyalának pedig írd meg: Ezt mondja az első és utolsó, 

aki halott volt és él: 
Hogy jelenik meg itt Jézus? Hogy mutatja be magát? Aki halott volt és él. Ő feltámadt, és 

most is él. Jézus nem egy vallás, Ő egy élő Úr, aki most is él és örökké él, mert feltámadt. 
9. Tudom a te dolgaidat és nyomorúságodat és szegénységedet, de gazdag vagy; és 

azoknak káromkodását, akik azt mondják, hogy ők zsidók, és nem azok, hanem a sátán 
zsinagógája. 

Ezt minden gyülekezetnek mondja: tudom a te dolgaidat. Amikor odamegyünk az Úr elé és 
mondjuk, hogy Uram, ez történt, meg az történt, meg amaz történt, akkor biztosak lehetünk 
abban, hogy Ő tudja a mi dolgainkat. Ő pontosan tudja, hogy miben vagyunk, mik a 
nyomorúságaink, mik a dolgaink, úgyhogy Őt nem lehet becsapni. Azt mondja, hogy szegény 
vagy, de mégis gazdag vagy, mert van valamid, ami téged gazdaggá tesz. Ez nem az anyagi 
javak birtoklása elsősorban, egy anyagi, egy fizikai gazdagság, de mégis azt mondja, hogy 
gazdag vagy. Mert vannak ott, akik zsidóknak mondják magukat, de nem zsidók, hanem a 
sátán zsinagógája. Akkor is jelen volt a hamis vallás. Ez a Szmirna egy kikötőváros volt, ahol 
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nagyon sok vallás volt jelen, és nagyon sok üldözést kellett elszenvedni a keresztényeknek. 
Ott volt még ráadásul a császárkultusz is, ott voltak a zsidók és ott voltak olyan csoportosu-
lások, akik valójában nem is zsidók voltak, akik gyűlölték, utálták a zsidókat, meg utálták a 
keresztényeket is, ki nem állhatták őket és üldözték őket. Ráadásul ott a császárkultusz, abban 
az időben Domiciánusz volt a császár, aki magát istenként imádtatta, és a zsidók is elhatá-
rolódtak a keresztényektől.  

Ma is vannak ilyen csoportosulások, már az előbb említettem, akik kizárólag magukénak 
tartják az Izraelnek és a gyülekezeteknek tett ígéreteket. Ilyenek ma például a Jehova tanúi, 
csak mondom, mert ők azt hirdetik magukról, hogy egyedül ők mennek be Isten királyságába, 
mert ők ezt teszik, azt teszik, meg amazt teszik. Semmilyen igei alapja nincs. Igék ezreit kell 
kihagyni ahhoz, hogy egy ilyen butaságot elhitessenek az emberekkel. Ők nem zsidók és nem 
is keresztények, ha nincsenek újjászületve, nincsenek Krisztusban sem. Vannak még a mor-
monok, akik szintén egy hasonló csoportosulás, és nagyon sokat beszélnek Isten királyságá-
ról. Keresztény prédikátorok talán ezért sem szívesen tanítanak erről, nehogy összemossanak 
bennünket vele. De semmi közük hozzá, itt senki nem sajátíthatja ki Isten királyságát! Azt 
állítják magukról, hogy a száznegyvennégyezer az közülük kerül elő. El kell olvasni, hogy 
minden nemzetségből tizenkétezer elpecsételt. Két nemzetség van, az Efraim és a Dán nem-
zetsége, ahonnan nem pecsételt el az Úr a száznegyvennégyezerbe, az összes többi nemzet 
azok mind zsidók. Azok mind zsidók lesznek egy az egyben, nem keresztények, hiszen az 
utolsó egy hét az a zsidó korszak lesz. A Dániel hetvenedik hete, ott keresztények nem 
lesznek, egyetlen egyet nem fogsz ott találni. Illetve lesznek keresztények olyanok, akik az 
antikrisztus ideje alatt, a megpróbáltatás ideje alatt hívőké lettek.  

Van rengeteg olyan ember, aki most kinevet bennünket, hogy ezek bolondok! Vannak 
olyan álkeresztények, akik névleges keresztények, akik még nincsenek újjászületve, vannak 
olyan vallások, hogy belekeresztelik őket egy vallásba anélkül, hogy személyes kapcsolatuk 
volna Istennel. Az embereknek beszélünk erről, tudnak erről, hallják az Igét, és amikor 
megtörténik az elragadtatás, akkor ezek az emberek föl fognak eszmélni, hogy jé, tényleg! – 
és el fogják tudni olvasni az Írásokat. Ezek az emberek hívőkké fognak válni. Nagyon sok 
hívő lesz, és lesz elragadtatás több. Nem csak egy elragadtatás lesz, az első a Gyülekezet 
elragadtatása lesz. Ki leszünk véve, mert Jézus bontja föl a pecséteket, és a pecsét felbontá-
sánál ott kell lenni a tulajdonosoknak, ott kell lenni az örökösöknek, és mi Jézus Krisztusnak a  
társörökösei vagyunk, anélkül nincs pecsét felbontás.  

Nagyon sokakat megzavar az, hogy lesz elragadtatás több is, a félidőben is lesz elragad-
tatás. Ha megnézzük ezt a száznegyvennégyezret például, a Jelenések könyvének 7. részében 
találkozunk velük először, amikor Isten ezeket elpecsételte. Aztán a 14. fejezetben a Jelenések 
könyvében meg valahol ezek ott vannak Isten trónjánál. Hogy a csudába kerültek oda? A 7. 
fejezetben még ott vannak a földön, a 14. fejezetben meg ott van a száznegyvennégyezer az 
Isten trónja előtt. Hogy kerültek oda? Úgy, hogy az Úr elragadta őket és mindazokat, akik az 
ők prédikálásukra, az ők igehirdetésükre elfogadták az Urat, akik újjászülettek, akik be-
kerültek Isten királyságába.  

Aztán lesz még elragadtatás, ezt a Jónás harmadik jelének is mondják néhányan és talán ez 
igaz is. Majd a megölt két próféta. Sokan azt mondják, hogy Illés és Mózes, de az Ige nem 
nevezi meg, hanem a világon az eddigi próféták közül a legnagyobb hatalommal bíró próféták 
lesznek, akiknek lesz hatalmuk arra, mint Illésnek volt, hogy tüzet imádkozzanak le. Ők is 
azért vannak, az Úrnak a két tanúbizonysága, akik az Úrról tesznek bizonyságot. Ők is az 
evangéliumot fogják hirdetni, az Úr Krisztust fogják hirdetni. Hatalmuk lesz arra is, hogy 
mondjuk a folyókat véré változtassák, mint ahogy ezt megtette Mózes is, ezért gondolják, 
hogy ez talán Illés vagy Mózes lesz. A megdicsőülés hegyén is ők voltak ott. Nem tudjuk, 
hogy ők lesznek vagy sem, nem mondunk olyat, amit a Biblia nem ír. Egy dolog biztos, hogy 
meg fognak halni, mert az antikrisztus le fogja győzni őket, és három napig halottak lesznek. 
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Aztán jön a nagy riadalom, mert ez a két tanú föl fog támadni és ők is elragadtatnak. Lesz 
több elragadtatás, és ez nagyon sokakat megzavar. Az eklézsia korszak ennek a láthatatlan 
gyülekezeti korszaknak a vége. A jelenleg meglévő, Krisztusban lévő élőknek az elragadása 
és a Krisztusban meghaltak feltámadása lesz. Ezt fontos megérteni: a Krisztusban meghaltak, 
a Krisztusban üdvözültek megyünk az Úrral, és boldogok, akik hivatalosak a Bárány menyeg-
zőjére. Ott leszünk a Bárány menyegzőjén, és az Úrral fogunk visszajönni, amikor minden 
szem meglátja őt. A harmadik Jónás jelére, ennek a két prófétának, a két bizonyságtevőnek 
feltámadására Izrael fel fogja ismerni a Messiását, a Megváltóját. Izrael üdvözül, a maradék 
üdvözül és ők is részesei lesznek mindazon ígéretnek, amit Isten megígért nekik.  

Itt a kis gyülekezetnél, Szmirnánál tartottunk, elég messze kerültünk innen. Az a lényeg, 
hogy üldözték őket a zsidók, üldözte őket a hamis vallás, üldözte őket a császár, üldözte őket 
mindenki, de azt mondja a 10-es vers: 

Jelenések 2,10. 
10. Semmit ne félj azoktól, amiket szenvedned kell: Ímé, a sátán közületek egynéhá-

nyat a tömlöcbe fog vetni, hogy megpróbáltassatok; és lesz tíz napig való nyomorúság-
tok. Légy hű mindhalálig, és néked adom az életnek koronáját. 

Amikor a Biblia koronáról beszél, akkor két korona lehet, az egyik a diadéma, ez az Úr 
Jézus fején van, ez a királyi korona. Van a másik korona pedig a stephanos, az pedig a 
győzelmi korona, azt azok a győztesek kapják, akik az Úr Jézus Krisztusban győztesek. Ki a 
győztes? Ki az, aki győz? János első levele írja: aki hiszi, hogy Jézus a Krisztus. Mi Vele 
együtt győztünk és Vele együtt ültettünk a mennyei helyekre. Légy hű mindhalálig, néked 
adom az élet koronáját! Itt már az Úr tudta, hogy ne aggódjál. Domiciánuszt pár nap múlva 
megölték és jött helyette egy másik császár, Nerva. Hadd mondjam el nektek egyébként, hogy 
János megszabadult a Patmosz szigetéről. Egy vagy két évig volt ez a Nerva nevezetű ural-
kodó, aki amnesztiát adott a Patmosz szigetre, meg egyéb más helyre elhurcolt keresztények-
nek is, és János is végül megszabadult a fogságból. Tehát nem Patmosz szigetén halt meg, 
állítólag Efézusban halt meg, ezt az akkori írások mondják. Sőt még Mária, aki Jánosra 
bízatott, Jézus anyja, ő is állítólag Efézusban van eltemetve. Ezt a korabeli írások mondják, a 
Biblia maga nem írja, ez csak úgy kiegészítésként, nézzetek utána.  

A lényeg az, hogy itt véget ért az üldözésük. Menjünk tovább északra, menjünk Pergá-
mumba. A Pergámum már egy lényegesen érdekesebb hely, Smirnától északra hatvan kilomé-
terre van. Smirna tényleg a varázslásnak a központja volt.  

Jelenések 2,12–13. 
12. A pergámumbeli gyülekezet angyalának írd meg: Ezt mondja az, akinél a kétélű 

éles kard van: 
A kétélű éles kard. 
13. Tudom a te dolgaidat, és hogy hol lakol, ahol a sátán királyiszéke van; és az én ne-

vemet megtartod, és az én hitemet nem tagadtad meg Antipásnak, az én hű bizonysá-
gomnak napjaiban sem, akit megöltek nálatok, ahol a sátán lakik. 

Itt ugyanúgy közli a gyülekezet vezetőivel és a gyülekezettel is, hogy tudom a te dolgaidat, 
nem tudod eltitkolni előttem. Amikor megjelent Jézus, a szemei, mint a tűzláng, nincs titok 
előtte, átlát rajtunk, mindent tud rólunk. Úgyhogy át lehet verni mindenkit, egy valakit nem 
lehet becsapni, magát az Urat. Ő azt is tudja rólad, amit te magadról nem tudsz.  

Hol lakol, ahol a sátán királyi széke van. Ez igazából egy ördögi hely volt, a varázslás 
központja volt Pergámumban. Talán említettem a múltkor is, hogy Pergámum az a hely volt, 
ahol az ős babiloni misztikumok még Nimród idejéből jelen voltak, meg a hamis isten imádat. 
Szemiramisz istennő, akit az Ég királynőjének neveztek, Jeroboám áldozott neki. Végig jelen 
volt, Jeremiás könyvében is olvasunk az Ég királynőjéről, hogy neki áldoztak, egy hamis isten 
volt. Jelen volt a varázslásnak minden dolga, ott volt egy gyógyközpont, amit Aszklépiosz 
istenről neveztek el. A kígyók városának is nevezik egyébként Pergámumot, és onnan van 
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mind a mai napig ez a kígyós patika jel. A kígyók mérgével, meg különféle démonikus va-
rázslásokkal, meg egyéb módon gyógykezelték ott az embereket, tehát tényleg ott borzalmas 
dolgok voltak, és ráadásul ott volt a Zeusz oltára is. Állítólag Hitler elvitette még valamikor a 
második világháború után, talán Németországban még ki is van állítva, biztos van, aki erről 
többet tud. Tehát ott az égvilágon minden jelen volt, minden sátáni, ördögi dolog.  

Látjátok, hogy minden gyülekezeti korszaknak megvan a maga kihívása. A mi gyülekezeti 
korszakunknak is megvan a kihívása. Emögött mindig a sátán áll. A sátán minden szinten 
tönkre akarja tenni a gyülekezetet, és minden eszközt megragadott minden időben. A mai 
időkben is ezek mögött a támadások mögött, ami ma a kereszténységet éri, ami a korunkat éri, 
maga a sátán áll. Nézzétek meg, hogy mi folyik itt! Nem politizálunk, a politika az nem a mi 
részünk, a mi részünk a mennyei politika és ennél is maradunk, de ha megnézzük, egész 
Európát el akarják muszlimosítani. A kereszténységet gyakorlatilag ki akarják irtani, és emö-
gött bizony globális hatalmak állnak. Tudjuk, hogy ez mind a sátán munkája. Ha megnézitek 
most ezt a szörnyedvényt, amikor sátán feliratos szivárványos zászlóval vonulnak az emberek 
és el akarják hitetni veled, hogy az a normális dolog, ha valaki leszbikus, vagy meleg, vagy 
biszex, vagy transzvesztita. Mi jön még ez után? Hol ennek a vége? Ez egy erkölcsi fertő, 
ahova jutottunk! Nézzétek meg, hogy milyen támogatás van mögöttük! Nézzétek meg, hogy 
ez valami döbbenetes dolog, hogy három kormány van, amely kiállt az mellett, hogy ez 
borzasztóan káros. A gyerekek közé be akarnak menni, úgy tudom, hogy Ausztriában már 
osztogatják a gyerekeknek a menü mellé ezeket az elferdült dolgokat.  

Igenis, a gyerekeket fel kell nevelni! A két apuka viszi a picijét és mondja a másik kis-
fiúnak, hogy vedd föl a szoknyádat! És ezt akarják tanítani a négyéves gyermekeidnek. Ezt az 
elferdült nemi identitásukat rá akarják erőltetni az emberekre, és el akarják hitetni veled, hogy 
ez a normális. Most hallottam valakitől, aki a reptéren dolgozik, hogy hivatalosan ki van adva, 
hogy nem lehet úgy szólítani az embereket, hogy hölgyem és uram, csak kedves utasok. 
Nézzétek meg, hogy merre megy ez a világ, hogy hol tartunk! Egy olyan lejtőn indult el ez a 
világ, hogy innen már tényleg csak az Úr Jézus, az a legördülő kő következik, aki itt rendet 
tud csinálni. Ez valami borzadály! Ez a gyerekek elleni bűncselekmény, bűntény. Ezt akarják 
tenni velünk és erre azt mondják, hogy ez normális. A keresztényeket ki akarják szorítani, 
nem engedték be az iskolákba. Agresszívak és erőszakosak.  

Meg fogják majd talán azt is tiltani, hogy nem prédikálhatok arról, hogy a homoszexualitás 
meg a fajtalanság Isten ellenes dolog, mert az majd sérti az ő jogaikat. Az én jogaimmal mi 
van? Vagy a te jogaiddal, aki keresztény vagy? Az nem számít. Tehát ezek agresszív, 
erőszakos, központilag, tényleg a sátán által irányított műveletek. Lássátok meg, hogy ez van, 
ebben a világkorszakban élünk! Ezek a szélsőséges, liberális erők ezt akarják Magyarországra 
is. Úgyhogy lássad, nyisd fel a szemedet, hogy üldözés akkor is volt, de ma nekünk ugyanígy 
itt van, és ezért kell erősen állni. Ezért akarja szétzilálni a gyülekezeteket, ezért akarja a 
gyülekezetek egységét megbontani az ördög. Azért akar szakadásokat szítani, azért akarja 
gyengíteni a gyülekezeteket. Ez mind a gonosznak, mind a sátán munkája. 

Jelenések 2,14–29. 
14. De van valami kevés panaszom ellened, mert vannak ott nálad, akik a Bálám 

tanítását tartják, aki Bálákot tanította, hogy vessen botránykövet az Izrael fiai elé, hogy 
egyenek a bálványáldozatokból, és paráználkodjanak. 

Látjátok, akkor ott volt a Bálám-kultusz. Ez egy más fajta kultusz volt, amiben meg kellett 
állni a hívőknek. Nekünk is meg kell állni ebben a helyzetben. A Biblia mondja, hogy erősen 
álljatok, mozdíthatatlanul. Meg kell, hogy álljunk ebben, mert amire Isten azt mondja, hogy 
gonosz, az gonosz. Mit bánjuk, hogy melyik szervezet mit mond, mert a világtörténelmet nem 
New Yorkból írják, nem Brüsszelből, nem Kínából vagy nem bárhonnan, mert a világtörténel-
met Isten írja. Az Ő kezében van, és minden térd Jézusnak fog meghajolni. Minden térd! 
Úgyhogy térjenek meg, ez a Biblia üzenete. Isten gyűlöli a bűnt, viszont szereti a bűnöst. Őket 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 
 

 

is szereti az Úr. Nyitva van a bárka ajtaja, föl lehet rá szállni. Rossz vonaton ülnek, mert az a 
vonat a szakadékba megy, ahol ülnek, és ott el fognak veszni mind, a gazdájukkal együtt. 
Gazdát kell cserélni, rossz gazdát választottak. Mit mond az Írás? Térj meg! 

15. Így vannak nálad is, akik a nikolaiták tanítását tartják, amit gyűlölök. 
16. Térj meg: ha pedig nem, ellened megyek hamar, és vívok azok ellen számnak 

kardjával. 
A nikolaiták tanítása az, hogy el kell választani a klérust meg a gyülekezetet. A múltkor 

elmondtam, hogy a nikolaiták azt jelenti, hogy emberek legyőzői, egy bizonyos értelmezés 
szerint. Tehát olyan eszmék, amikor majd a klérus kiszolgáltatja a szentséget a hívőnek. A 
hívő nem imádkozhat a betegekért, a hívő nem olvashat Bibliát. Voltak ilyen bibliai korok, 
amikor ezért kivégezték a hívőket. Állítólag hatvanmillió hívőt öltek meg a vallásos üldözé-
sekben. Erről konkrét számok vannak. Van, akiket élve temettek el csak azért, mert Bibliát 
olvastak. Voltak ilyen sötét időkorszakok. Lefejezték az embereket. Hála Istennek, ma nem 
élünk ilyen időket! Ma viszonylag még egész jól elvagyunk, még nem fejeznek le azért, mert 
olvasod a Bibliát és hirdeted a Krisztust. De bizony voltak olyan idők. Kik tették ezt? Néha 
nem is a pogányok, hanem elferdült tanításokat kapott, Isten minden Igéjét nélkülöző emberek 
voltak és vallások. Ott van a történelemben. Amikor valakik eltérnek az Írásoktól, eltérnek az 
Igétől, ott szörnyű dolgok keletkezhetnek. 

17. Akinek van füle hallja, mit mond a Szellem a gyülekezeteknek. A győzedelmesnek 
enni adok az elrejtett mannából, és adok annak fehér kövecskét, és a kövecskén új írott 
nevet, amelyet senki nem ismer, csak az, aki kapja. 

Ezért kell megőrizni az Ige tisztaságát, ezért kell Isten Igéjének igazsága mellett kiállni, 
odaállni. Meg kell állnunk a bástyán, mert így győztek az elődeink is, a korai tanítványok is. 
Halleluja! Dicsérjük az Urat! 

Menjünk tovább, és menjünk le egy kicsid délkeletre, a következő a thiatirabeli gyülekezet. 
18. A thiatirabeli gyülekezet angyalának pedig írd meg: Ezt mondja az Isten Fia, 

akinek szemei olyanok, mint a tűzláng, és akinek lábai hasonlók az ízzó fényű érchez: 
Itt Jézus kijelenti magát, mint győztes. Kijelenti magát, mint olyan, aki lát és tud mindent: 
19. Tudom a te dolgaidat, és szeretetedet, szolgálatodat, és hitedet és kitartásodat, és 

hogy a te utolsó cselekedeteid többek az elsőknél. 
20. De van valami kevés panaszom ellened, mert megengeded amaz asszonynak, Jéza-

belnek, aki magát prófétának mondja, hogy tanítson és elhitesse az én szolgáimat, hogy 
paráználkodjanak és a bálványáldozatokból egyenek. 

Tehát úgy gondolták nagyon sokan, hogy nem számít, hogy keresztények vagyunk, hogy 
krisztusiak vagyunk, de azért egy kis engedményt teszünk, megengedjük annak a Jézabelnek, 
hogy tanítson, nem számít! Semmi keresnivalója pogány tanítóknak, más kultuszok tanítóinak 
a Krisztus gyülekezetében, hogy tanítsák az embereket. Nyilván nem odavaló, ezért megfedd-
te a gyülekezetet és főleg a gyülekezet vezetőit. Bizony, ítélet jön rájuk. Tehát Jézus itt 
kijelenti magát úgy is, mint Bíró, mint Ítélőbíró. Igen, a kegyelem korszakában vagyunk és 
ezt nagyon fontos megértenünk, hogy az üdvösségünk nem cselekedetekből van, hanem 
kegyelemből és hit által. Tehát ezt a hit alap bástyánkat nem adjuk föl és nem prédikálunk 
ebből olyat, mert itt nem az üdvösségük elvesztéséről van szó, hanem nézd meg, hogy meg 
fogja őket ítélni! 

21. Adtam néki időt is, hogy megtérjen az ő paráználkodásából; és nem tért meg. 
22. Ímé, én ágyba vetem őt, és azokat, akik vele paráználkodnak, nagy nyomorúság-

ba, ha meg nem térnek az ő cselekedeteikből. 
Nekünk, hívőknek a Krisztus ítélőszéke elé kell odaállni. Bennünket a Krisztus fog meg-

ítélni. Tehát nem az üdvösségük elvesztéséről van szó, hanem megítéltetnek, a sátán területére 
mennek és a sátán el fogja pusztítani őket, ha meg nem térnek az okkultizmus, meg varázslás, 
meg egyéb más dolgokból. 
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23. És az ő fiait megölöm halállal; és megtudják a gyülekezetek mind, hogy én vagyok 
a vesék és szívek vizsgálója; és mindeniteknek megfizetek a ti cselekedeteitek szerint. 

A vetés és aratás törvénye működik. Ez ugyanúgy egy szellemi törvény. Az Úr nem akarja 
látni ezeket a dolgokat a gyülekezetben, nem akarják látni az Ő Testében és mindegy, hogy 
kinek mi a véleménye erről. Most megint az LMBTQ-val kapcsolatban, azt gondolják, hogy 
ez a szeretet. De csak azért, mert azt mondják, hogy nem járunk szeretetben, nem írja fölül 
Isten Igéjét és Isten igazságát. Valaki ránk mondta, hogy itt nem járnak szeretetben. Hát most, 
hogy elmentél, most szeretetben járunk, most mindenki szeretetben van. Nem tépjük egymás 
haját, nem veszekszünk, nem kiabálunk egymásra, imádkozzunk egymásért és végezzük a 
dolgunkat, tesszük azt, amit tenni kell. Ez a normális. Az nem írja fölül Isten Igéjének az 
igazságát, hogy valakik mit mondanak ránk. Attila mondta a múltkor, hogy a róka, amikor jön 
lopni a tyúkokat, akkor nem kell szeretetben járni. Kivel jársz szeretetben, a tyúkokkal vagy a 
rókával? Ha a rókával, akkor nem lesznek tyúkjaid. Akkor a tyúkokkal nem jártál szeretetben, 
nem? Amikor valaki olyan dolgot tesz, ami árt a gyülekezetnek, akkor azért van a pásztor, 
hogy igenis, ettől megvédje a gyülekezetet. Ez kötelessége! Ez elvárás Jézustól. Engem 
abszolút nem érdekel, hogy mit szólnak ehhez emberek és téged se érdekeljen! Az ember 
szívének tisztának és egyenesnek kell lennie és azt kell megtenni, amit Isten mondott. Ha azt 
megtesszük, akkor áldottak vagyunk és növekedni fogunk és épülni fogunk, és az Úr ott áll az 
Igéje mögött. 

24. Néktek pedig azt mondom és mind a többi thiatirabelieknek is, akiknél nincs e 
tanítás, és akik nem ismerik a sátán mélységeit, amint ők nevezik: nem vetek reátok más 
terhet, 

25. Hanem ami nálatok van, azt tartsátok meg addig, amíg eljövök. 
Tehát ami jó dolog, azt meg kell tartanunk. 
26. És aki győz, és aki mindvégig megőrzi az én cselekedeteimet, annak hatalmat adok 

a pogányokon; 
Ki az, aki győz? Aki Krisztusban van. Tehát majd fogunk uralkodni, itt az ezeréves ki-

rályságra mutat rá megint az Ige. A földi királyságra, jelenleg a mennyei királyság van. 
27. És uralkodik rajtuk vasvesszővel, mint a fazekas edényei széttöretnek; amiképpen 

én is vettem az én Atyámtól: 
Mi ez a vasvessző? Jézus kezében lesz egy vasvessző és verni fogja a pogányokat? Nem, 

nem és nem! A vasvessző azt jelenti, hogy Jézus Krisztus uralma lesz ez, nem demokrácia 
lesz, hanem teokrácia, istenuralom. A vasvesszővel való uralkodás annyit jelent, hogy Isten 
Igéje vesz erőt és hatalmat, és vele együtt fogunk uralkodni. Ez a gyülekezetnek az ígérete, itt 
van. Az ördög akkor meg lesz kötözve, tehát ott ezek a perverz dolgok nyilván nem lesznek. 

28. És adom annak a hajnalcsillagot. 
29. Akinek van füle, hallja, mit mond a Szellem a gyülekezeteknek. 
Nekünk van fülünk és halljuk. 
A sárdisbeli gyülekezet. Sárdis Thiatirától délkeletre, negyven kilométerre van. Egy 

dombokra épült városka volt, annak idején nehezen vette be az ellenség, és ők nagyon 
biztonságban érezték magukat, mert olyan helyen vannak az épületeik. Habár egyszer-kétszer 
a történelem folyamán mégis sikerült bevenni az ellenségnek azt a várost, nem voltak elég 
óvatosak, és volt nekik egy hídjuk, ahol be lehetett menni, és általában mindig azon a hídon 
tartották a figyelmüket. Ők mindig úgy gondolták, hogy biztonságban vannak. Ez az egyetlen 
gyülekezet, amelyik semmilyen dicséretet nem kap az Úrtól. 

Jelenések 3,1–10. 
1. A sárdisbeli gyülekezet angyalának is írd meg: Ezt mondja az, akinél van az isteni 

hét Szellem és a hét csillag: Tudom a te dolgaidat, hogy az a neved, hogy élsz, és halott 
vagy. 
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Úgy gondolja, hogy ő biztonságban van, hogy neki nem kell semmi. Tehát egy halott 
gyülekezet, akik nincsenek újjászületve, nincsenek közösségben Istennel. Halott gyülekezet, 
nincsen bennünk élet. 

2. Vigyázz, és erősítsd meg a többieket, akik halófélben vannak; mert nem találtam a 
te cselekedeteidet Isten előtt teljeseknek. 

Tehát vannak, akik tetszhalottak, nem haltak meg teljesen. 
3. Megemlékezzél azért, hogyan vetted és hallottad; és tartsd meg, és térj meg. Hogy-

ha tehát nem vigyázol, elmegyek hozzád, mint a tolvaj, és nem tudod, mely órában me-
gyek hozzád. 

4. De van Sárdisban egy kevés neved, azoké, akik nem fertőztették meg a ruháikat: és 
fehérben fognak velem járni; mert méltók arra. 

5. Aki győz, az fehér ruhákba öltözik; és nem törlöm ki annak nevét az élet köny-
véből, és vallást teszek annak nevéről az én Atyám előtt és az Ő angyalai előtt. 

Nézzük meg, hogy ez az Ige mit mond, és ne prédikáljunk belőle olyat, amit nem mond! 
Nem törlöm ki annak nevét az élet könyvéből. Ilyenkor felvetődik, hogy miért, lesz olyan, 
akinek ki lesz törölve? Nem, hanem ez arról szól, hogy senki nem ragadja el tőlem az én 
juhaimat, mindig velem lesznek. Ez pontosan ugyanaz, az a képletes beszéd, hogy nem törlöm 
ki annak a nevét az élet könyvéből. Tehát aki újjászületett, aki krisztusi, aki győzött, aki be-
fogadta az Urat, elfogadta az Urat, az győztes. Jézus ezt mondja egyébként, hogy aki megtagad 
engem az emberek előtt, én is megtagadom a mennyei Atyám előtt és az Ő angyalai előtt. 

6. Akinek van füle hallja, mit mond a Szellem a gyülekezeteknek. 
Tehát ennek a gyülekezetnek meg kell térni. A fehér ruha a tisztaság színe. Amikor 

fölvettük az üdvösség ruháját, akkor fehér ruhába öltöztünk. Él a szellemünk, Isten előtt élők 
vagyunk. Nekik is azt mondja az Úr, hogy igen, meg kell térni ebből a langyosságból, ki kell 
jönni abból, amiben vagytok.  

Itt van egy gyülekezet, a filadelfiai gyülekezet. Filadelfia Sárdistól van délre, hetven kilo-
méterre. Tehát nem voltak nagyon messze ezek egymástól. Kis Athénként ismerték, ez azt 
jelképezi, hogy a hatalmas város, Athén filozófiája, vallása, erkölcse jelen volt Filadelfiában. 
A filadelfia szó azt jelenti, hogy testvéri szeretet. Ennek a gyülekezetnek a tagjai türelmesek, 
hűségesek az elhívásukhoz, szorgalmasak a munkájukban. Lesz egy rész, amit szeretnék 
kiemelni, és lassan végzünk is a levelekkel. 

7. A filadelfiabeli gyülekezet angyalának is írd meg: Ezt mondja a Szent, az Igaz, 
akinél a Dávid kulcsa van, aki megnyitja és senki be nem zárja, és bezárja és senki meg 
nem nyitja: 

8. Tudom a te dolgaidat, ímé adtam elődbe egy nyitott ajtót, amelyet senki be nem 
zárhat; hogy kevés erőd van, és megtartottad az én beszédemet, és nem tagadtad meg az 
én nevemet. 

A nyitott ajtóról a következő részben lesz szó, hogy mi ez a nyitott ajtó? Akkor, amikor 
Jánosnak azt mondja az Úr, hogy gyere föl ide! Tehát az elragadtatásra utal. 

9. Ímé, én adok a sátán zsinagógájából, azok közül, akik zsidóknak mondják magukat 
és nem azok, hanem hazudnak; ímé, megteszem azt, hogy azok eljöjjenek és leborulja-
nak a te lábaid előtt, és megtudják, hogy én szerettelek téged. 

A kitartásukért, az állhatatosságukért Isten megjutalmazza őket, és akik üldözték őket, 
újjászületnek. Nézzük a 10-es verset, mert itt nagyon fontos dolog van kijelentve, amit megint 
nagyon sokan félreértenek! 

10. Mivel megtartottad az én állhatatosságra intő beszédemet, én is megtartalak téged 
a megpróbáltatás idején, amely az egész világra eljön, hogy megpróbálja e föld lakosait. 

Itt van egy rossz fordítás, és most kérném szépen kivetíteni a negyedik képet, ahol az írás 
van. Nézzük meg az eredeti fordítást, ugyanis sokan ebből azt magyarázzák, hogy na, látjátok 
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itt maradunk a nyomorúság idején, mert a filadelfiai gyülekezet is itt marad a nyomorúság 
idején. Sajnos Károli Gáspár rosszul fordította, de itt van az eredeti görög:  

Jelenések 3,10. Eredeti görög 
10. Mivel megőrizted a béketűrésem Igéjét, én is megőrizlek téged a megpróbáltatás 

ÓRÁJÁTÓL, amely eljön az egész földkerekségre, hogy próbára tegye a föld lakóit.  
Vagyis ez azt jelenti, hogy nem veszel részt a megpróbáltatásban, ott egy fosztóképző van, 

és sajnos nem minden fordítás hozza így. Megnézhetitek egyébként, fönt van az interneten a 
görög fordítás. Ennek nézzetek ti magatok is utána! Egyszerűen azt mondja, hogy kiveszem 
ezt a gyülekezetet, nem lesz itt. Az összes gyülekezet, aki krisztusi, az ki lesz véve. Adtam 
egy nyitott ajtót. Ez a nyitott ajtó a mennyben van, és amikor majd a Jelenések könyvének 4. 
fejezetét olvassuk, ami úgy kezdődik, hogy ezek után, ami egy nagyon fontos szó, metatauta 
az eredeti görögben, ami azt jelenti, hogy ezek után. Tehát ezen korszak után – itt lezárul a 
gyülekezeti korszak. Ez a nyitott ajtó ott van mindazoknak, akik győznek, akik végül is 
elragadtatnak. 

Jelenések 3,11–22. 
11. Ímé, eljövök hamar: tartsd meg ami nálad van, hogy senki el ne vegye a te koronádat. 
12. Aki győz, oszloppá teszem azt az én Istenemnek templomában, és többé onnét ki 

nem jön; és felírom reá az én Istenemnek nevét, és az én Istenem városának nevét, az új 
Jeruzsálemét, amely az égből száll alá az én Istenemtől, és az én új nevemet. 

13. Akinek van füle hallja, mit mond a Szellem a gyülekezeteknek.      
Ez a második gyülekezet, akikre semmi rosszat, elmarasztalót nem mond, hanem megdi-

cséri őket, mert úgy teszik a dolgukat, ahogy tenniük kell.  
Van a végén délkeletre az utolsó gyülekezet, és ezzel szeretném befejezni. Köszönöm a 

kitartásotokat, az állhatatosságotokat, a türelmeteket! Ezt a rész fejezzük be, és legközelebb 
azokkal a részekkel indulunk, amik ezek után következnek. De most még mindig a hét 
gyülekezetnél vagyunk, a gyülekezeti korszakban, a jelen korszakban. 

14. A laodiceabeli gyülekezet angyalának is írd meg: Ezt mondja az Ámen, a hű és 
igaz bizonyság, az Isten teremtésének kezdete: 

15. Tudom a te dolgaidat, hogy te sem hideg nem vagy, sem hév; vajha hideg volnál, 
vagy hév. 

16. Így mivel langymeleg vagy, sem hideg, sem hév, kivetlek téged az én számból. 
Az eredeti úgy mondja, hogy kiköplek a számból. Nem hangzik valami szépen, de ezt írja 

az eredeti Írás. Nem véletlenül, hanem az Úr célzottan küldi ezt nekik, ugyanis Laodiceának 
nem volt saját vízellátása, ciszternákon vezették be a városba a vizet, az egyiket északról, a 
másikat egy nem messze levő településről. Az egyik forrás forró volt és mire odaért a városba, 
állítólag langyos lett. A másik hideg forrás volt, de mivel hosszú csővezetéken, ciszternákon 
keresztül ment, meglangyosodott. Tehát gyakorlatilag ihatatlan víz volt, és azt mondja nekik 
az Úr, hogy olyanok vagytok, mint a vizetek, mint az ihatatlan vizetek, az ember a szájába 
veszi, és nem bírja lenyelni, kiköpi. Nagyon találó, amit az Úr mond nekik. 

17. Mivel ezt mondod: Gazdag vagyok, és meggazdagodtam, és semmire nincs szük-
ségem; és nem tudod, hogy te vagy a nyomorult, és a nyavalyás, és szegény, és vak, és 
mezítelen: 

Ez egy nagyon-nagyon gazdag város volt, földrengés érte, és saját pénzből építették föl 
újra. Ennek a városnak egy baja volt, hogy egy fő vallása volt, a pénz. Ha megnézitek, minél 
gazdagabbak, minél nagyobb a jólét, annál nagyobb az erkölcsi fertő. Ha megnézzük Szodo-
mát és Gomorát, amiről a Lukácsban is olvastunk, meg amiről az Úr is beszélt, akkor láthat-
juk azt, hogy minél nagyobb a gazdagság, minél nagyobb az emberek jóléte, akkor azt 
mondják: Hát nem kell most már, eddig imádkoztunk, eddig elvoltunk, kértük Istent, de most 
már megvan mindenünk, akkor most már boldogulunk magunk is, nincs szükségünk Istenre! 
Ez a mentalitás, ez az álláspont valóban jellemzi a korunkat is, így gondolják nagyon sokan. 
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18. Azt tanácslom néked, hogy végy tőlem tűzben megpróbált aranyat, hogy gazdaggá 
légy; és fehér ruhákat, hogy öltözeted legyen; és ne láttassék ki a te mezítelenségednek 
rútsága; és szemgyógyító írral kend meg a te szemeidet, hogy láss. 

Ez az Úr tanácsa nekik, hogy térjenek meg mindazok, akik úgy gondolják, hogy őket majd 
a pénzük fogja megtartani, hogy az anyagi jólétük vagy valamelyik világi rendszer hozza el a 
jólétet nekik. Vagy nagyon sokan vannak, akik most is kiskirályként uralkodnak és úgy 
gondolják, hogy az övék a királyság. Van egy király, akinek el kell számolni, és mindannyi-
uknak el kell számolni Ő előtte. Tehát ezek a mulandó királyságok, láttuk ezt Nabukodono-
zorról, Nagy Sándorról, Napóleonról, voltak itt Leninek meg Hitlerek, meg Antiokhosz 
Epiphanészok, de ezek mind semmivé váltak, mind a történelem szemétdobján végezték. 
Ezek is így lesznek, mind a szellemi szemétdombon fogják végezni, ha meg nem térnek, ezt 
mondja az Úr. Először is újjá kell születni, ha az megtörtént, akkor fel kell növekedni az 
Úrban, ha pedig eltévelyedtek az Úrban, akkor meg kell térni, vissza kell fordulni. 

19. Akiket én szeretek, megfeddem és megfenyítem; légy buzgóságos azért, és térj meg. 
20. Ímé, az ajtó előtt állok és zörgetek; ha valaki meghallja az én szómat és megnyitja 

az ajtót, bemegyek ahhoz és vele vacsorálok, és ő énvelem. 
Látjátok, hogy az Úr zörget az ajtón! Kiknél zörget? Ezek nem is pogányok, akiknél 

zörget, hogy nyissuk már ki neki a szívünket, hogy nyissuk ki a szívünk ajtaját. Aki beenged, 
aki hallja az én szómat. Isten kegyelmes, Isten azt akarja, hogy az emberek megszabaduljanak 
a sátán hatalmából és győzzenek, mert az Ige azt mondja: 

21. Aki győz, megadom annak, hogy az én királyiszékembe üljön velem, amint én is 
győztem és ültem az én Atyámmal az Ő királyiszékében. 

22. Akinek van füle hallja, mit mond a Szellem a gyülekezeteknek. 
Mára ennyi lett volna az üzenet. Ez a gyülekezetek állapota, amiről az Úr beszél. Ma ezek 

mind ugyanúgy jelen vannak. Az Úr elmondja világosan, hogy mi az, amit szeretne látni az 
életünkben, a gyülekezetekben. Szeretné látni az Ő népét, hogy igenis, dolgozzanak, munkál-
kodjanak, tartsák meg mindazt, amit az Ige mond, ragaszkodjanak az Ige igazságához! Ne 
bújjanak ágyba ezzel a világgal, ne fogadják el a világ hamis értékrendjét, ami most itt is 
folyik! Ezeket vissza kell, hogy utasítsuk! Nyilván el fog jönni előbb-utóbb az a korszak, 
amikor a bárka ajtaja, a kegyelem ajtaja bezáródik, de Isten azt akarja, hogy minden ember 
üdvözüljön és az igazság ismeretére eljusson. Ebben mi vagyunk a munkások, úgyhogy 
biztatlak benneteket, hogy tegyetek bizonyságot az Úrról! Olyan idők fognak jönni, azt 
mondja az Úr, amilyenek még soha nem voltak. A nagy nyomorúság a harag napja, amikor 
Isten kitölti a haragját a pogányokra, azokra, akik visszautasították az Ő engesztelő áldozatát, 
akik visszautasították Jézust, akik nem fogadták el Őt. Nagyon-nagyon nehéz idők jönnek 
rájuk, és az Úr nem akarja, hogy elvesszenek! Egyetlenegy személy van, aki ez alól ki tudja 
menekíteni őket, és Ő Jézus! Dicsérjük az Urat! Hálát adunk! 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 

 


